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تیم فوتبال استقلال در حالی با عنوان نایب قهرمانی به کار خود در رقابت های 
لیگ برتر در فصل بیست و ســـوم پایان داد که در نیم فصل این رقابت ها با از 
دســـت دادن کوین یامگای فرانســـوی یکی از ارکان اصلی و ستون های خود، 

یادی در این سمت دچار ضعف شد.  در جناح راست زمین تا حد ز
ی از کارشناسان فوتبالی و استقلالی ها بر این عقیده بودند که مشکل  بسیار
یکن، کار  اصلـــی از زمـــان غیبـــت یامگا ایجاد شـــده و با مصدومیت ایـــن باز
نکونام برای پیدا کردن جایگزین این چهره سخت شد. این در حالی است 
ک که برای پر کردن  کـــه میـــلاد فخرالدینی کاپیتان نیم فصل اول آلومینیوم ارا
یکن فرانسوی در نیم فصل دوم راهی استقلال شده بود، نتوانست جای  خلأ باز
یکن  خالی او را پر کند تا به این ترتیب مصائب نکونام با از دست رفتن این باز
فرانسوی در ادامه فصل و با نزدیک شدن به پایان فصل بیشتر و بیشتر شود. 
یســـاز در ســـمت  یک و باز یامگا البته برای جواد فقط در نقش یک ســـتاره انرژ
، استقلالی ها خیال شان از داشتن یک  راست زمین ظاهر نشده و با وجود او
یکـــن پنالتی های خود را  پنالتـــی زن قهـــار هم راحت بـــود. تا جایی که این باز
در زمان حضورش در اســـتقلال از دســـت نداده و اوج کار او زمانی بود که در 
دقیقه پایانی دیدار با پرسپولیس در دربی رفت با یک ضربه بغل پای راحت 
ی نقطه پنالتی باز کرده تا آبی ها از شکست فرار کنند.  دروازه حریف را از رو
در ادامه نیز اولین تبعات مصدومیت یامگا به رقابت های جام حذفی مربوط 
یکن فرانسوی، این رقابت ها )به خاطر از دست  شده؛ جایی که در غیاب باز
ی توســـط صالح حردانی( در همان گام اول برای  یـــان باز دادن پنالتـــی در جر

استقلال به پایان رسید. 

   نقشه شوم با محوریت یامگا برای زدن استقلال
استقلال در حالی به دیدار پایانی خود در فصل گذشته رسید که با توجه به 
ی با پرسپولیس و احتمال توقف سرخ ها در دیدار هفته  اختلاف یک امتیاز
گردان نکونام به وجـــود آمده بود تا با برتری مقابل  پایانـــی، این امکان برای شـــا
(، به قهرمانی این رقابت ها برسند؛ این  گر پیکان )البته در ورزشگاه بدون تماشا
ی دیدار با پیکان برخی شایعات مبنی بر  در شرایطی است که از شب برگزار
نابینایی همیشگی یامگا به راه افتاده با این هدف که احتمالا آبی ها با این خبر 
ی با پیکان دور شوند.  ی باز به حاشیه رفته و از هدف اصلی یعنی تمرکز رو
پرداختن و انتشـــار این خبر جنجالی از ســـوی برخی جریان های نزدیک به 
مدیرعامل ســـابق اســـتقلال و بازنشـــر آن توسط رســـانه های دیگر باعث شد 
ی و ســـپس  کنش نشـــان داده و در ابتدا با یک اســـتور تا یامگا به این خبر وا
در گفت وگـــو بـــا »فرهیختـــگان« با تکذیب آن به حاشیه ســـازان حمله کرده و 
عنوان کند: »با قصد ضربه زدن به استقلال این حواشی را منتشر می کنند!«

   پزشک استقلال: یامگا تمرین می کند اما دید موثر ندارد
در هر صورت این نقشه شوم برای به حاشیه بردن استقلالی ها همان زمان به 

یکن در فصل بعدی رقابت ها یا هر زمان دیگری  پایان رسید اما اینکه آیا این باز
می تواند دوباره پا به مستطیل سبز بگذارد و دوباره با پیراهن آبی استقلال در 
ی کند یا خیر شاید در این برهه زمانی هیچ کس  سمت راست برای این تیم باز

بهتر از محمدعلی زارع پزشک باشگاه استقلال نتواند به آن پاسخ بدهد. 
ینـــات بدنی و  یکن با بســـتن چشـــم بند، تمر نکتـــه قابـــل توجـــه اینکـــه این باز
کتیکـــی خـــود را از مدت ها قبل با اســـتقلال آغـــاز کرده و جالب اینکه او در  تا
یانش به میدان رفته  ی های درون تیمی آبی ها در کنار همباز این اواخر در باز

و بعضا گلزنی هم کرده بود!
با این حســـاب اما زارع در گفت وگو با »فرهیختگان« درباره آخرین وضعیت 
چشم مصدوم یامگا اظهار داشت: »به تازگی برای کوین یامگا اتفاق جدیدی 

نیفتاده است و شرایط او مثل سابق است.« 
ی  ی دربـــاره اینکـــه یامگا اعلام کرده برای شـــروع فصل جدید لحظه شـــمار و
یناتـــش را ادامه می دهد و  می کنـــد، افـــزود: »درســـت اســـت. البتـــه او دارد تمر
از لحـــاظ انجـــام تمرینات حرفه ای مشـــکل خاصی ندارد امـــا اینکه چرا از او 
اســـتفاده نشـــد این موضوع به تصمیم سرمربی بر می گردد، هرچند یک چشم 

یامگا فعلا بینایی موثر ندارد.« 
یکن فرانسوی بازخواهد گشت  زارع درخصوص اینکه چه زمانی بینایی موثر باز
یم به مرور این اتفاق  گفت: »نمی توان زمان خاصی را مشخص کرد. اما امیدوار

بیفتد، هرچند جراحان او به این اتفاق خوشبین هستند.« 
یکن   پزشک استقلال درباره مراحل بعدی درمان چشم یامگا گفت: »این باز
دیگر جراحی و روند درمانی خاصی ندارد. کارهایی که باید برای چشـــم او 
می شد، انجام شده است و دیگر بقیه آن به لطف خدا و مرور زمان است 

کـــه بایـــد دعـــا کنیم تا این امر اتفاق بیفتد، در غیر این صورت دیگر روند 
کید می کنم که  درمانی خاصی باقی نمانده است. اما تا

یکن حل شده و دوباره  پزشـــکان جراح او خوشـــبین هستند تا مشکل این باز
به بینایی موثر برسد اما زمانی برای این امر مشخص و تعریف نشده است.« 
کیـــد کـــرد: »یامگا با چشـــم مصـــدوم خود نور و جهت آن را تشـــخیص  ی تا و

می دهد اما دید موثر با این موضوع متفاوت است.« 

   یامگا به فرانسه رفت
ینـــات این تیـــم در نیم فصل در  ســـتاره فرانســـوی اســـتقلال کـــه در جریان تمر
برخورد با امید حامدی  فر از ناحیه چشم مصدوم شد، حالا برای درمان خود 
به کشـــورش بازگشـــته و امیدوار است با بهبودی کامل به ایران برمی  گردد و به 
ینـــات آبی  هـــا در پیش فصل جدید اضافه شـــود. ایـــن چهره که فیلم های  تمر
ی با  ی آخر اســـتقلال در ورزشـــگاه دستگردی در جریان باز نگرانی اش در باز
پیکان حســـابی وایرال شـــده اســـت، بلافاصله بعد از پایان رقابت های لیگ 
برتر و نایب قهرمانی استقلال، راهی فرانسه شده تا بعد از مدتی استراحت و 
طی کردن باقی مانده روند درمانی جزئی خود در این کشور برای آغاز تمرینات 

استقلال به تهران بازگردد. 
این در حالی است که کوین یامگا که طی روزهای گذشته شایعات عجیبی 
کنون اعلام کرده مجددا  کنش نشان داد، ا را متوجه خود کرده و نسبت به آن وا

به ایران برمی گردد و منتظر شروع تمرینات آبی هاست. 

کوین راهی فرانسه شد

پزشک استقلال: جراحان 
به روند درمانی یامگا خوشبین هستند
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خبرنگار گروه ورزش

نیلوفر مژدهی
خبرنگار

پاسخ منفی محبی به آبی ها: 
یک روز به استقلال برمی گردم اما

فعلا می خواهم 
به لیگ های معتبر اروپایی بروم
با پایان رقابت های لیگ برتر از حالا موضوع تقویت تیم های حاضر 
در این رقابت ها داغ شده است. هرچند بیشترین حجم اخبار طبق 
معمول هرساله و به فراخور نیاز هواداران پیرامون سرخابی ها معطوف 
یکنان مدنظر و خروجی های احتمالی استقلال  شده و از حالا باز
و پرسپولیس برای فصل بعدی ترند اخبار شده است. در این بین 
در گزارشی مفصل روز گذشته درباره شروع کار دوباره نکونام برای 
ی به باشگاه خبر دادیم  ی با ارائه فهرست نقل وانتقالاتی و فصل جار
و به این موضوع اشاره کردیم که با توجه به ماندگار شدن سرمربی 
استقلالی ها در این تیم و حضور این باشگاه در رقابت های متعدد 
در فصل آینده و البته تجربه تلخ بسته شدن استقلال در فصل 
کادر استقلال تا قبل از شروع  گذشته، این اتفاقات می طلبید تا 
کار خود را برای بستن تیمی قوی و  ینات پیش فصل آبی ها  تمر

منسجم آغاز کند. 
حتی شنیده می شود در فهرست نکونام نام محبی و قایدی را در 
این فهرست قرار داده تا مسئولان استقلال با علم به اینکه هر دو 
کرات خود را  یکن تحت قرارداد با باشگاه های خود هستند، مذا باز

با روستوف روسیه و شباب الاهلی امارات آغاز کنند. 
یکن  نکته جالب درباره قایدی و محبی اینکه به تازگی این دو باز
با رشد ارزش خود در بازار نقل وانتقالات در آخرین به روز رسانی 
ی  سایت ترانسفرمارکت به ترتیب 4.5 و 3 میلیون یورو ارزش گذار
یکن با ارزش  شده تا بعد از آزمون و طارمی به سومین و چهارمین باز

ایران تبدیل شوند. 
با این حال درباره آخرین وضعیت محبی و اینکه آیا شرایط برای 
بازگشت وی به استقلال فراهم هست یا خیر در این خصوص شنیده 
ی به تازگی در تماس تلفنی با یکی از مدیران این باشگاه به  می شود و
پایی  ی اعلام کرده »هدفش حضور در یکی از لیگ های معتبر ارو و
برای فصل بعدی بوده اما هر زمانی که قصد بازگشت به ایران را داشته 

ی خواهد کرد.« باشد فقط برای استقلال باز
این در حالی است که محبی در آخرین مصاحبه خود با خبرنگار 
»فرهیختگان« به صورت ضمنی این موضوع یعنی علاقه به بازگشت 
به استقلال را تایید کرده اما در همین مصاحبه صراحتا گفته 
بود: »یک قرارداد سه ساله با روستوف دارم و امیدوارم در پایان 
فصل با یک عملکرد مناسب بتوانم یک انتقال خوب هم 
داشته باشم. سعی می کنم عملکردم به گونه ای باشد که در 
پایان فصل پیشنهادهای خوبی از تیم هایی از لیگ های 
پایی برایم بیاید تا بتوانم ادامه فوتبالم را  مطرح و معتبر ارو

پایی دنبال کنم.«  در یکی از تیم های مطرح ارو
که حتی در صورت عدم  همه اینها در حالی هستند 
یکن  پایی، این باز انتقال محبی به لیگ های دیگر ارو
همچنان دو سال دیگر تحت قرارداد با روستوف خواهد 
یکن  بود و به نظر نمی رسد رقم کمی برای رضایتنامه این باز
ی و پیوستنش به تیم ها دیگر توسط  برای جدایی احتمالی و
باشگاه روس مطرح شود. گفتنی است به تازگی بعد از مناقشه اخیر 
کلارا و استقلال که به خاطر مبلغ رضایتنامه  بین دو باشگاه سانتا
محبی ایجاد شده بود؛ سرانجام پنجره استقلالی ها باز شد تا در 
آستانه فصل جدید این باشگاه مشکلی از این بابت نداشته باشد. 

فصل برای ذوب آهن در جایگاه پنجم جدول رده بندی به پایان رسید با این حال 
شاگردان ربیعی در نیم فصل دوم عملکرد جالب توجهی نداشتند. ذوب آهن 
با شـــروع نیم فصل دوم تا هفته بیست وســـوم رنگ برد به خود ندیده بود و اولین 
بـــرد خـــود را برابـــر تراکتور با پیروزی 4 بر یک آغاز کرد. این نتیجه شـــرایط را برای 
ذوب آهن تغییر داد و از آن پس در حرکتی ســـینوس وار موفق شـــد جایگاه خود 

در جدول رده بندی را بهبود بخشد. 
 آنها که در نیم فصل دوم حتی تا رتبه نهم جدول سقوط کرده بودند به لطف نتایج 
ضعیف ملوان و شـــمس آذر در دو هفته پایانی جایگاه خود را تغییر دادند. در 
واقع این تیم در طول نیم فصل دوم هر چند رتبه اش تک رقمی بود اما از جایگاه 
هفتم بالاتر نیامد ولی دو پیروزی پیاپی مقابل صنعت نفت و گل گهر در حالی که 
شمس آذر و ملوان شکست های آخر فصل را تجربه می کردند باعث شد ربیعی 

این تیم را در جایگاه پنجم تحویل مدیران ذوب آهن دهد. 
 تیم ذوب آهن در نیم فصل دوم عملکردی به مراتب ضعیف تر از نیم فصل اول 
داشت که هر چند باید بخشی از آن را به مصدومان این تیم مربوط دانست اما 
این شرایط برای اغلب تیم ها یکسان بود و به دلیل فرسایشی شدن لیگ تعداد 
مصدومان در کل لیگ بالا رفت. با این حال تیم ربیعی با احتساب فقط نتایج 
نیم فصـــل دوم در جایـــگاه نهـــم قرار گرفت. آنها از ۱5 بازی دور برگشـــت فقط 5 
پیروزی، دو مساوی و ۸ باخت به دست آوردند در حالی که از ۱5 بازی دور رفت 
۶ پیروزی، هفت مساوی و دو شکست در کارنامه داشتند. با توجه به اینکه آنها 
در دور رفت ۲5 امتیاز جمع کرده بودند در بازی های برگشت فقط ۱۷ امتیاز به 
دست آوردند و کاملا مشخص است در نیم فصل دوم با افت محسوسی روبه رو 
شدند. با این حال حواشی زیادی درخصوص ادامه همکاری باشگاه ذوب آهن 
با محمد ربیعی وجود دارد و بسیاری بر این باورند که شاید همکاری دو طرف 

به پایان خواهد رسید. 

   دو طرف اجازه فسخ دارند
قرارداد محمد ربیعی در ابتدا با باشگاه ذوب آهن سه ساله بود . او پیش از شروع 
فصل تمایل نداشـــت راهی اصفهان شـــود و مذاکراتی با استقلال آغاز کرده بود 
حتی در مقطعی جزء گزینه های باشگاه فولاد شد، درنهایت اما تنها ذوب آهن 
بـــرای او باقی مانـــده بود و مجبور شـــد هدایـــت این تیم را برعهده بگیرد. با آمدن 
نیما نکیسا به باشگاه ذوب آهن، قرارداد محمد ربیعی دستخوش تغییر شد و 
از 3 سال به دو سال کاهش یافت که سال دوم آن با شرط و شروط همراه بود. در 
واقع همین شرط و شروط است که به ربیعی اجازه می دهد در صورت تمایل از 
تیم ذوب آهن جدا شود. اگر این مربی پیشنهادی بهتر داشته باشد و از باشگاه 

متمول تـــری دعـــوت به همکاری شـــود، مانعـــی برای جدایی اش وجـــود ندارد و 
می تواند ذوب آهن را ترک کند. 

، معاون ورزشی باشگاه ذوب آهن درخصوص ادامه همکاری این  محمد مالمیر
باشگاه با محمد ربیعی به خبرنگار »فرهیختگان« گفت: »از دید ما هیچ اتفاق 
خاصـــی نیفتـــاده و محمد ربیعی با ما قرارداد دارد. از این رو صحبت جدیدی 
نشده است. وقتی نکیسا به باشگاه ذوب آهن آمد قرارداد ربیعی را دو ساله کرد 
اما بندهایی در قرارداد وجود دارد که به هر دو طرف اختیاراتی داده است. با این 
حال در آخرین صحبتی که با هم داشتیم تصمیم جدیدی گرفته نشد. فعلا به 

همین منوال ادامه می دهیم تا تصمیم جدیدی گرفته شود.« 

   مذاکرات موازی
هر چند اخیرا قاسم حدادی فر عنوان کرده حاضر است پای میز مذاکره با ذوبی ها 
بنشیند اما مدیران این باشگاه هنوز تکلیف خود را برای ادامه همکاری با محمد 
ربیعی مشخص نکرده اند. حدادی فر که پیش از این به عنوان دستیار مهدی تارتار 
در باشگاه ذوب آهن مشغول به کار شده بود حالا ادعا می کند می تواند به عنوان 
سرمربی هدایت این تیم را برعهده بگیرد. فصل گذشته نیز تعدادی از اعضای 
هیات مدیره به مربیگری حدادی فر در تیم شان اصرار داشتند و حتی قرار بود یک 
دستیار خارجی به این مربی جوان در هدایت تیمش کمک کند. این پیشنهاد اما 
درنهایت وتو شد تا مربی با تجربه تری روی نیمکت تیم ذوب آهن بنشیند. حالا اما 
شرایط کمی متفاوت است، ربیعی تیم ذوب آهن را با وجود همه نوساناتی که داشت 
در پایان فصل در جایگاه پنجم تحویل داد. از این رو نمی توان به عملکرد او ایرادی 

گرفت این اما همه ماجرا در مورد کنش ربیعی و مسئولان باشگاه ذوب نیست. 
معـــاون ورزشـــی باشـــگاه ذوب آهن با اشـــاره بـــه اینکه با گزینه جدیـــدی مذاکره  
نکرده انـــد، تاکیـــد کرد: »مـــا هیچ مذاکره موازی با هیچ مربی دیگری نداشـــتیم. 
ربیعی هم تصمیماتی داشت اما در آخرین صحبتی که داشتیم تصمیم متفاوتی 
از همکاری فعلی نداریم. او مربی خوبی اســـت و ممکن اســـت پیشـــنهادهای 
دیگری نیز داشته باشد با این حال ما نیز علاقه مند هستیم با او به کارمان ادامه 
دهیم. او تیم را پنجم کرد و از عملکرد ربیعی رضایت داریم. در 5 فصل اخیر این 
نتیجه برای ما خوب بوده است. از طرفی با توجه به محروم ها و مصدومیت هایی 
که داشتیم شرایط از نظر ما راضی کننده است و علاقه مند هستیم همکاری مان 
را با این مربی ادامه دهیم. تلاش می کنیم شرایط مهیا شود تا ربیعی نیز بماند و 

فصل خوبی را با او شروع کنیم.« 

   اختلافاتی که کمر تیم را شکست
در میان فصل و دقیقا آنجا که ذوب آهن نتایج خوبی می گرفت ناگهان پیشنهاد 
وسوسه کننده فولاد، ربیعی را از راه به در کرد. او که پیش از شروع فصل نیز تمایل 
داشت در باشگاه فولاد فعالیت کند به سرعت به دعوت فولادی ها لبیک گفت و 

در رختکن از بازیکنان ذوب آهن خداحافظی کرد. از آنجا که تصمیمات ربیعی 
برای جدایی یک طرفه گرفته شده بود مدیران رده بالای این باشگاه خیلی زود با 
تصمیم او مخالفت کرده و این مربی مجبور شد تا پایان قرارداد فصل اولش در 
تیم ذوب آهن بماند. همین حواشی و اختلاف نظرها در کنار مصدومیت تنی 
چند از بازیکنان این تیم باعث شـــد تیم ربیعی نســـبت به نیم فصل اول افت 
چشمگیری داشته باشد. افتی که شاید بودجه محدود ذوب آهن هم در آن بی تاثیر 
نبود؛ چراکه به جای مصدومان و جدا شده ها جایگزین مناسبی جذب نکردند. 
مالمیر در این خصوص به ما گفت: »از تیم ربیعی و ترکیب ذوب آهن در نیم فصل 
دوم پنج بازیکن ترکیب اصلی با توجه به مصدومیت ها و محرومیت ها تغییر 
کردند و چند نفری هم جدا شدند. در نتیجه ترکیب تغییر کرد و نفرات جدید 
جایگزین شدند. طبیعی است که این ناهماهنگی کمی به نتایج تیم ضربه زد. 
از آنجا که عوامل مختلف در عملکرد یک تیم تاثیر گذار است، سعی شد این 
نواقص بر طرف شود. من خود شاهد تلاش شبانه روزی ربیعی برای موفقیت تیم 
بودم، چون او مربی متعهدی است و ساعات زیادی را مشغول کار و فعالیت 

بود . از این رو قبول ندارم که اختلافی به وجود آمده و به تیم ضربه زده است.« 

   آینده مبهم ربیعی با ذوب آهن
به نظر می رسد اما ربیعی در ادامه آینده مشخصی با ذوبی ها ندارد. طبق برخی 
شروط در قرارداد این مربی، جدایی او از ذوب آهن ممکن است. اگر هر یک از 
دو طرف تمایلی به ادامه همکاری نداشته باشند، می توانند قرارداد را فسخ کنند. 
از طرفی برخی اتفاقات درخصوص پرونده باشگاه مس رفسنجان و احضار این 
مربی برای پاره ای از توضیحات این ذهنیت را به وجود آورده که شاید مدیران 
ذوب آهن تمایلی به ادامه همکاری با این مربی نداشته باشند. از طرفی ممکن 
است ربیعی نیز تمایلی به ادامه همکاری با این باشگاه نداشته باشد؛ چراکه او 

در نیم فصل برای رفتن به فولاد از آنها رخصت خواست و به او اجازه جدایی 
ندادند. از این رو شاید حالا با پایان فصل تمایل داشته باشد به این همکاری 
پایان دهد مخصوصا اینکه در طول فصل نیز از اختلاف نظرهای او با مجموعه 

باشگاه ذوب آهن حواشی زیادی به گوش رسید. جالب است بدانید 
هنوز هم ســـیگنال هایی از ســـوی باشگاه فولاد برای ربیعی فرستاده 

می شود و اگر او همچنان تمایل داشته باشد با فولادی ها همکاری کند راه به 
روی او بسته نیست. 

با این حال ذوبی ها نیز قطعا دســـت روی دســـت نگذاشـــته و منتظر چراغ سبز 
ربیعی نیســـتند، آنها دورادور برخی حواشـــی درخصوص پرونده مس در دوران 
مربیگری او را رصد می کنند و از طرفی به فکر آینده تیم خود برای فصل بعد هستند. 
با این وجود دیروز نیما نکیسا، مدیرعامل باشگاه ذوب آهن درخصوص شرایط 
همکاری ذوب آهن با ربیعی گفت: »قرارداد محمد ربیعی دو ســـاله اســـت و او 
سرمربی فصل بعد تیم ما باقی می ماند. دیدید که مخالفت هیات مدیره فوتبالی 

باشـــگاه ذوب آهن با جدایی ربیعی منجر به کســـب رتبه پنجم لیگ برتر شد و 
این مربی درخواســـت ما را را برادرانه پذیرفت تا به جای عقد قرارداد یک ســـاله، 
قراردادی دو ساله را امضا کند و ثبات بیشتری در کادرفنی این تیم برقرار شود.« 
با این حال باید دید این صحبت ها چقدر به توافق منجر خواهد شـــد و آیا در 
ادامه، مدیران باشگاه به این همکاری ادامه می دهند یا اتفاقات جدید باعث 

تغییراتی روی نیمکت این تیم می شود. 

واکنش باشگاه ذوب آهن به احضار سرمربی تیم به کمیته اخلاق؛ برای ادامه همکاری به حواشی اخیر درخصوص باشگاه مس توجهی نمی کنیم

ربیعی و ذوب آهن در استندبای


